
 

          Vindelnkretsen 
 
   
 

 Verksamhetsberättelse 

            för år 2017 
                                                    
Vid årets slut var vi totalt 112 medlemmar 

inom vår krets, mot 116 vid samma tid  

förra året.  
 

 

Styrelsen har fr.o.m. årsmötet 

bestått av följande personer: 

 

Anders Backman – ordförande (t.o.m. 18/6) 

Ordförande vakant efter 18/6 

Kerstin Sandqvist-Larsson - vice ordförande   

Lars-Göran Nilsson - sekreterare 

Jan-Olof Lundström – kassör, postmottagare, 

                                    webansvarig                                                              

Sara Larsson - ledamot 

 

 

Styrelsen har haft 8 protokollförda 

Styrelsemöten: 9/1, 26/1, 28/2,  

(21/3= konst.möte), 24/4, 4/9, 16/10 och  

12/12. 
 

 

Årsmöte hölls tisdagen den 14  mars i 

Kulturverkstaden (Vindelgallerian) 

Årsmötet inleddes med att Jan-Olof L.visade 

uppskattade sköna naturbilder från bl.a. 

Vindelälven och Island. 

Bildvisningen avslutades med gemensamt fika 

innan årsmötet tog vid. 

Hans Holmström utsågs till ordförande vid 

årsmötet. 

Krister Jakobsson redovisade valberedningens 

förslag på ordförande, ordinarie personer och  

suppleant, att ingå i styrelsen.  

 

 

Anders Backman föreslogs till ordförande. 

Som ordinarie styrelseledamöter föreslogs 

Kerstin, Jan-Olof, Lars-Göran och Sara. 

Till suppleant föreslogs Weronica Mattsson.  

Årsmötet beslutade enligt ovanstående. 

8 personer deltog vid årsmötet. 

 

Vid konstituerande möte den 21/3 fastställdes  

styrelsefunktionerna enligt årsmötets förslag.  

• Anders Backman  

• Kerstin Sandqvist-Larsson (omval1 år) 

• Lars-Göran Nilsson (omval2 år) 

• Jan-Olof Lundström (omval1 år) 

• Sara Larsson (omval2 år) 

Weronica Mattsson var föreslagen som 

suppleant, men utgick. 

 

Mandatperioden är 2 år för styrelsemedlem. 

Ordförande väljs på 1 år. 

 

- Kerstin läste upp kretsens förslag till 

verksamhetsplan. 

 

- Kretsens medlemsutskick innehållande 

vårens och sommarens program för 2017 

fanns att ta del av för alla närvarande 

 

- Sara lyfte frågan om att söka bidrag till 

byggande av fågelgömsle. Årsmötet beslöt att 

bordlägga frågan eftersom underlag till 

ansökan inte hinner tas fram till 31/3-2017.  

 

- Krister Jakobsson informerade om att 

Friluftsfrämjandets ordf. Carina Jonsson 

önskar träffa kretsen för ev. samarbete i vissa 

frågor. 

 

- Önskemål om utbyte av info och idéer med 

kretsen har framförts av byamännen och 

fiskeklubbarna. 

 

- Info- skrivelse från Göran Andersson ang. 

täkttillstånd  
 

- Kerstin informerade om Länsstämman i 

Vindeln 8 april. 

 

- Kerstin informerar om kulturarvsdagar i 

samarbete med Hembygdsföreningen 

 



 

 

Arrangemang och utflykter 

 

1/4 Klädbytardag 1  

Klädbytardagen genomfördes för första 

gången tillsammans med Folkhögskolan. 

Plats: Folkhögskolans hörsal. 

7 personer hjälptes åt att fixa hela 

arrangemanget under dagen. Max 10 plagg 

per person lämnades in. Över 460 plagg 

delades ut. Bra lokal, fikahörna och info-bord 

från NF bidrog till den lyckade tillställningen. 

Kläder som blev över lämnades till 

Centrumkyrkans klädinsamling. 

Med hopp om fortsatt gott samarbete med  

Folkhögskolan ser vi fram emot nästa års 

klädbytardag.  

 

 

7/5  Fågelskådningens dag. 

(Samarr.med Västerbottens ornitologiska 

förening) 

Även i år gjorde vi en utflykt till Umeådeltat. 

Först besökte vi fågeltornet vid Villanäs. 

Där såg vi bl.a. svartsnäppor, sångsvanar, 

brunänder, krickor och gluttsnäppor. 

Vi gjorde sedan ett kort stopp vid Bergön, där 

vi, i det kalla och snöiga vädret, hann se bl.a. 

grönbenor och pilgrimsfalk. Nästa anhalt blev 

Storavan i Stöcke där vi bl.a.beskådade 

skedand och krickor. 

Resan fortsatte till Brån-sjön, där vi iakttog 

många spännande fågelarter som salskrake, 

brun-och blå kärrhök, fiskljuse, stjärtänder 

och enkelbeckasin. Vi avslutade exkursionen 

vid Lillsjön i Tvärålund. 

Vi var tio personer som deltog. 

Önskemål framfördes om att tidigarelägga 

fågelutflykten nästa år. 
 

 

10/5 Skötselplan 

Andreas Garpenbrink från Länsstyrelsen 

informerade om att en ny reviderad 

skötselplan för Vindel-forsarnas naturreservat 

är på gång under 2017.  

Han utlovade bl.a. en ersättning om ca 5000 

kr till den förening som kan åta sig uppdraget 

att städa upp och rensa efter genomförd 

röjning vid Mariedalsområdet. 

Ännu har ingen av våra tillfrågade föreningar 

haft tid eller möjlighet att ställa upp. 

 
 

27/5 Vårmarknad i Vindeln 

Svensk Handel i Vindeln arrangerar denna 

marknad längs affärsgatan i Vindelns 

centrum. 

NF-kretsen deltog med informationsbord om 

vår verksamhet. Material från Riks delgavs  

intresserade. Vi turades om att stå vid info-

bordet. Flera stannade och gick den populära 

frågepromenaden om allemansrätten. Ett par 

enkla priser delades ut. Några informerade sig 

om vår verksamhet.  

 
 

22/7  Blomstervandring 

Floraväktare Lage Sandgren tog med oss på 

en uppskattad blomstervandring längs Vindel-

älvens östra sida från Kvarnen ner till 

Mariedal. Vi inventerade arter i vattnet, på 

stranden och i sluttningarna. Under 

guidningen kryssade vi för alla arter vi såg på 

en medhavd artlista. Höjdpunkten var när vi 

hittade Västerbottens landskapsblomma, 

Kung Karls spira. Promenaden avslutades 

med fika strax ovanför Mariedal. 

Ca 20 personer deltog. 

Ett samarrangemang mellan NF och Naturum. 

 

  

29/7 Ängens dag/Brattåkersslåttern      

(Ett samarr. med Umekretsen) 

Den sedvanliga lieslåttern uppe på Brattåker  

lockade i år åtta tappra personer, som hjäptes 

åt att meja gräs på en mindre yta. För de 

större ytorna kom även i år Oskar Strömgren 

med häst och slåttermaskin och fullföljde 

slåttern. 

Det var en varm och fantastisk dag. 

Vissa delar behöver upprustas. Bl.a. behöver 

eldstaden åtgärdas med nya bänkar. Ved 

måste fixas. Ny träram och lock till 

vattenkällan behövs. Virke finns hos Leif S. 

Nya fräscha trivselregler önskas få uppsatta.  

Det bjöds på slåtterlunch dvs. filbryta, rökt 

fläsk, bröd och kaffe m.m. 

 



 
 

19/8  Nationalälvdagen 

Som vanligt en familjedag med flera  

spännande aktiviteter runt Kvarnenområdet.  

NF-kretsen hade bokat bord med tak. 

Vi hade som tema: Allemansrätten. 

Tipsfrågor om denna fanns uppsatta på 

vädringsställ. Ca 25 personer gick 

tipspromenaden. Några priser delades ut. 

Häften om Allemansrätten fanns att tillgå. 

Att det fanns på andra språk än svenska 

gladde många invandrare. 

Förutom dessa häften hade vi dukat upp med  

NF-skrifter och annan info. Ganska många 

besök. 

Dagen avslutades med att kretsen i vanlig 

ordning placerade marschaller på brospannen  

över Vindelälven. 

Ett 10-tal personer deltog vid marschall- 

tändningen 21.45 i skymningen på kvällen. 

Ett gråmulet väder med lätt duggregn av- 

skräckte säkert många från att bevittna detta  

pärlband av ljuspunkter över vår nationalälv, 

Vindelälven.  

ICA hade även i år sponsrat med marschaller. 

 
 

29/9-5/10 ”Handla miljövänligt-veckan”. 

Miljövänliga veckan inföll i år under v.40. 

Årets tema: ”Fräsch på riktigt”.  

Utställningsbord med miljömärkta 

badrumsvaror som tvålar och schampon 

iordningställdes av Kerstin och Eva från 

kretsen på både Konsum och ICA. 

”Tvålutmaningen”: Vi använde 

kampanjmaterial från Riks. NU UTMANAR 

VI SVERIGE att byta till tvål som är fräsch 

på riktigt. 

Vi gjorde ett femtiotal företagsbesök i 

Vindeln för att informera om bra miljöval för 

tvålprodukter. Produkter som har 

miljömärkningarna ”Bra miljöval” och 

”Svanen” innehåller kemikalier, som har bästa 

möjliga egenskaper för hälsan och miljön. 

Några företag använder Svanenmärkta 

produkter t.ex. Vindelns Folkhögskola, Retro 

och Indexator. Vissa företag säger att de 

planerar att ändra sitt val. Förhoppningsvis 

har NF:s info-kampanj gjort intryck.  

 

 
 

11/11  Klädbytardag 2 

Den populära klädbytardagen från april, 

följdes upp med en ny klädbytardag på 

Vindelns Folkhögskola. 

Ett samarrangemang mellan Färg och Form- 

utbildning, NF och ABF. 
 

Andra arrangemang 

 

Länsstämma 

Vid länsstämman i Vindeln (Hotell Forsen) 

den 8/4 deltog 4 personer från kretsen. 

Vår nya länskonsulent Natalie Toft 

presenterade sig. 

Stina Lindblad från riksstyrelsen deltog via 

videolänk. 

Naturturism och naturupplevelser 

introducerades av Peter Lugnegård och 

Torgny Forsgren. 

Osvald Jonsson från Ammarnäs berättade om 

ekoturism. 

 

 

Riksstämma 

Till Naturskyddsföreningens riksstämma i  

Skövde den 12-14 maj deltog ingen från 

Vindelkretsen. 
 

 

26/8  Länsförbundets styrelsemöte 

Från vindelkretsen deltog Lars-Göran. 

 

 

25/11 Styrelseutbildning 

Från kretsen deltog Kerstin och Jan-Olof 

i del 1 av Länsförbundets styrelse-utbildning 

under temat: ”Den berikande kretsen”. 

Plats: Ansia, Lycksele 

 

 

26/11 Kretskonferens 

Kerstin från kretsen deltog. 

Tema för dagen: ”Intern samverkan”. 

Plats: Ansia, Lycksele. 

 
 



 

Tjäderbergets mångfaldspark 

21/9 Lars-Göran, som ingår i referensgruppen 

besökte även i år SCA:s mångfaldspark- 

Tjäderberget. Utförda och planerade  

naturvårdåtgärder genomlystes. En gemensam  

rundvandring i brandfält från 2009 gjordes.  

Roger Pettersson vid SLU redogjorde för den  

insektsinventering som gjorts där.  

19 rödlistade skalbaggar hittade i området. 

Ca 15 personer deltog.  

 
 

10/9 Kulturarvsdagen 

Kulturarvsdagen samordnas av RAÄ 

(=Riksantikvarieämbetet) i samarbete med  

Sveriges Hembygdsförbund och firas i 

september varje år över hela Europa. 

Tema: Natur och kulturarv- miljöer med 

möjligheter.  

I år samarrangerade NF-kretsen och Vindelns 

Hembygdsförening en vandring inom gamla 

samfälligheten Brånet, längs gamla färdleder. 

Under ledning av Patrik Forsberg guidades vi  

runt bland intressanta stenbrott, stenrösen och  

andra kulturlämningar.  

10 personer deltog trots ihållande regn.  

Vandringen avslutades med fika och  

utvärdering av dagen. 

 

 

Övrigt 
 

Med anledning av kretsordförande Anders 

Backmans bortgång 18/6-2017 hedrades  

vår vän med en minnesgåva till Cancer- 

forskningsfonden. 

 

 

Ett medlemsutskick till våra ca 130 

medlemmar gjordes i oktober för att få in tips 

och idéer till vår verksamhet. 

En inbjudan till kretskonferensen bifogades. 

Tyvärr var det inte många som svarade. 
 

 

Kretsen har fått ett extra bidrag från Riks.  

på 3500 kr. 
 

 

 

 

27-30 jan. Fågelräkning vid fågelbordet. 

Årets upplaga av SOF-kampanjen 

Vinterfåglar inpå knuten gick i sidensvansens 

tecken. En annan fågel vacker fågel som 

också ökade markant var stjärtmesen. Totalt 

rapporterade över 21000 spridda över hela 

landet. 

Som väntat behåller talgoxen även i år sin 

ställning, som den vanligaste gästen vid våra 

fågelbord.  
 

 

”Vindelälven-biosfärområde” är ute på remiss  

Kretsen ställer sig fortsatt positiv till det 

tilltänkta biosfärområdet.  

Beslut tas i juni 2019. 

 

 

Yttrande från NF-kretsen inlämnad till 

kommun och länsstyrelse ang. privat köp av 

tomtmark vid Älvbacken.(2017-01-12) 

   

 

20/4 Träff med Mattias Haglund på kommun 

ang. kärnkraftsfritt Bottenviken, miljöfrågor i 

stort och detaljplanen(FÖP).  

Kretsen stöder projektet ett kärnkraftsfritt 

Bottenviken. Därför lämnade kretsen in en 

skrivelse till kommunen med uppmaningen att 

stödja nätverket ”Ett kärnkraftsfritt  Botten-

viken”. (Pyhäjoki) 

Uppmaningen antogs av kommunen, som nu 

tagit ställning i frågan och därmed stöder 

nätverket. 

 

 

Kretsen har deltagit i samrådsprocessen kring 

Vindelns kommuns FÖP (=fördjupade 

översiktsplan). En skrivelse med synpunkter 

på planförslagen från kretsen har lämnats in 

till kommunen. Vi vill med denna skrivelse 

förhindra att det öppna odlingslandskapet 

mellan kyrkan och Älvbacken bebyggs med 

bostäder. 

 

 

Samarbete med Friluftsfrämjandet har inletts. 

 

 

 



 

11/9 Ny träff med Mattias Haglund på 

kommunen ang. ny kulturmiljöinventering 

som ska göras av länsstyresen och att en ny 

utredning kring motorbaneförslag är på gång. 

 

 

Yttrande/beviljande till Göran Andersson  

om fortsatt täkttillstånd. 

 

 

Lokal skogskontaktperson för NF-kretsen: 

L-G Nilsson mobil 070-2310568 

 

 

 

Hemsidor: 

Jan-Olof är web-ansvarig för vår hemsida. 

Adress: 

www.naturskyddsföreningen.se/vindeln   

 

 

Tipsa valberedningen: 

Krister Jakobsson 070-6261380 

 


